



KOMMUNESEKTORENS ORGANISASJON
The Norwegian Association of Local and Regional Authorities

To the Executive Secretary of the Chamber of Regions
Council of Europe – Congress of Local and Regional Authorities

Candidacy for President – Chamber of Regions

I hereby declare my candidacy for the position as President of the Chambers of Regions at the 35 plenary session of Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe.

Please find attached a short CV, as well as a list of signatures of supporting delegates.

Oslo, 31 October 2018

A handwritten signature in black ink, appearing to read "Gunn Marit Helgesen". Below the signature, the name is printed in a smaller, sans-serif font.

Member and president of the Chamber of Regions
Head of the Norwegian delegation to the Congress
President of the Norwegian Association of Local and Regional Authorities



GUNN MARIT HELGESEN

Président
de l'Association norvégienne des Pouvoirs Locaux et Régionaux (KS)



✉ gunn.marit.helgesen@ks.no

☎ +47 917 40 802

⬇ <https://tinyurl.com/y8g29so4>

PROFILE

Gunn Marit Helgesen est très impliquée au niveau international. Des autorités locales et régionales à travers toute l'Europe sont confrontées aux mêmes défis. Les questions liées aux finances publiques plus limitées, aux changements climatiques, au marché du travail et au système de protection sociale dépassent souvent le cadre des régions et des pays. Madame Helgesen estime important que nous apprenions les uns des autres et pense que des solutions locales peuvent souvent se révéler la réponse à des défis nationaux comme internationaux. L'accès à la démocratie, la liberté d'expression et la protection des droits de l'Homme forment un socle de base des conceptions politiques dans de nombreux domaines.

BACKGROUND

En 2016, Gunn Marit Helgesen (née le 30 octobre 1958) a été réélue présidente de l'Association norvégienne des Pouvoirs Locaux et Régionaux pour un deuxième mandat de quatre ans.

Formée officiellement en tant qu'ingénieur en chimie, Mme Helgesen était ingénieur principal chez Statoil et Norsk Hydro. Elle a également été présidente du conseil du comté de Telemark de 2003 à 2011, après deux périodes de vice-présidence. Elle est actuellement chef du groupe du conseil du comté pour le parti conservateur et est membre du comité du comté de Telemark. En outre, elle est membre suppléant du conseil municipal de Porsgrunn. De 1993 à 2009, Mme Helgesen fut membre suppléant du Parlement norvégien de Telemark.

Depuis 2012, Mme Helgesen est déléguée auprès du Conseil de l'Europe au sein du Congrès des Pouvoirs Locaux et Régionaux, à la tête de la délégation norvégienne. Elle a occupé les postes de vice-présidente du bureau du congrès et de vice-présidente de la chambre des régions. Lors de la 31e session du Congrès en octobre 2016, Mme Helgesen a été élue présidente de la Chambre des régions. Elle est également membre du comité de suivi du congrès.

Mme Helgesen a été élue vice-présidente de la Conférence des Régions Périphériques Maritimes (CRPM) en 2000 et a été présidente de la Commission de la mer du Nord entre 2004 et 2012.

En 2013, Gunn Marit Helgesen est devenue vice-présidente du Bureau exécutif du Conseil des Communes et Régions d'Europe (CCRE). En 2016, elle a été élue coprésidente et membre de la présidence de l'organisation, tout en étant membre du comité d'orientation. Mme Helgesen représente également la Norvège au Conseil mondial et au Bureau exécutif des Cités et Gouvernements Locaux Unis (CGLU).





GUNN MARIT HELGESEN

President
The Norwegian Association of Local and Regional Authorities (KS)



✉ gunn.marit.helgesen@ks.no

☎ +47 917 40 802

⬇ <https://tinyurl.com/y8g29so4>

PROFILE

Gunn Marit Helgesen has significant international involvement. Local and regional authorities throughout Europe face many of the same challenges ahead. Tighter public finances, climate change, labour participation and welfare are issues that are often discussed across regions and national boundaries. Mrs. Helgesen believes it is important to learn from each other, and that local solutions can often be the solution to both national and international challenges. Confidence in democracy, freedom of expression and human rights form the foundation of policymaking in many areas.

BACKGROUND

In 2016, Gunn Marit Helgesen (born 30 October 1958) was re-elected President of the Norwegian Association of Local and Regional Authorities for a second term of four years.

Formally trained as a chemical engineer, Ms. Helgesen was a Senior Engineer in Statoil and Norsk Hydro. She was also the Chair of Telemark County Council from 2003 to 2011, after two periods as Vice-Chair. She is currently the Group Leader of the County Council for the Conservative Party and serves as member of the County Committee in Telemark. In addition, she is a substitute member of the Porsgrunn City Council. From 1993 to 2009, Ms. Helgesen was a substitute member of the Parliament of Norway from Telemark.

Since 2012, Ms. Helgesen has been a delegate to the Council of Europe within the Congress of Local and Regional Authorities, as the head of the Norwegian delegation. She has held the positions of Vice-President of the Bureau of the Congress and Vice-President of the Chamber of Regions. At the 31st session of the Congress in October 2016, Ms. Helgesen was elected as President of the Chamber of Regions. She is also a member of the Congress Monitoring Committee.

Ms. Helgesen was elected as Vice-President of the Conference of Peripheral Maritime Regions (CPMR) in 2000 and was the President of the North Sea Commission between 2004 and 2012.

In 2013, Gunn Marit Helgesen became the Vice-President of the Executive Bureau of the Council of European Municipalities and Regions (CEMR). In 2016, she was elected Co-President and member of the presidency of the organisation, along with being a member of the Policy Committee. Ms. Helgesen also represents Norway in the World Council and Executive Bureau of United Cities and Local Governments (UCLG).

